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Mr Bandy – större än livet
ÖSK, Örebroidrotten och Sällskapet har sorg. Olle 
Sääw finns inte längre bland oss. Men idrottsman-
nen Olle Sääw lever vidare som en viktig pers-
pektivgivare i vår idrottshistoria. Han är ”större 
än livet”, som engelsmännen uttrycker det. 

Olle tillhör folkhemsidrottens stora namn. 
Nästan alla är nu borta. Han hade till fullo anam-
mat dess världsbild och värdegrund. 

Att vara idrottsman förpliktade. En idrottsman 
skulle vara en förebild. Segrar och förluster skulle 
tas med jämnmod och utan åthävor. Han skulle 
träna hårt och målmedvetet. Skötsamhet var en 
självklarhet. Tobak och alkohol var bannlysta.  
Och allt fusk föraktligt. Ödmjukhet, rent spel, re-
jäla tag, fighteranda och klubbkänsla var ideolo-
giska kraftord.

Olle stod alltid upp för idrotten. Han var spontan 
och skrädde inte alltid orden. Det finns otaliga an-
ekdoter om hans spontana ”utspel”. Olle dagtin-
gade aldrig med sina ideal. 

Han blev rikskänd som Mr Bandy under 
”Läsidrottens glada 50-tal” som Gunnar Åslund 
kallar det i sin bok ”Idrott att minnas från Örebro 
län”. Givetvis tillhör han bandyns Hall of Fame. 
På 50- och 60-talet var den vackra bandyn en del 
av stadens identitet. 

Olle Sääws meritlista är enastående. Han spe-
lade hela 221 allsvenska matcher i bandy och 
gjorde 147 mål. 5 SM blev det. Det sista 1967, en 
glansfull slutpunkt när han var 39.  Han gjorde 22 
landskamper i bandy. 

I fotboll var han en defensivt skicklig ytterback 
med lång tjänstgöring. Med hela 155 allsvenska 
matcher och 2 gjorda mål på meritlistan. Lägg där 

till 193 matcher i division 2, näst högsta serien då. 
Också där gjorde han 2 mål.

Efter karriären fortsatte han som tränare både i 
bandy och fotboll i ÖSK och andra klubbar. 

Under Olle Sääws livstid har elitidrotten förän-
drats i grunden. Den har professionaliserats, kom-
mersialiserats, akademiserats, medialiserats och 
globaliserats. I dag en del av eventindustrin där 
själva matchen ska förpackas i en snygg upplev-
elseprodukt. 

Ingen framtida ÖSK:are kommer med största 
sannolikhet att ens komma i närheten av hans mer-
itlista. Under ytan på dagens idrott lever en del av 
hans ideal kvar. Om än i annorlunda inramning. 
Ödmjukhet och skötsamhet skapar en grund för 
idrottslig och mänsklig utveckling vare sig man är 
proffs eller amatör. 

Låt oss minnas den slitstarke backen och ban-
dyspelaren med den explosivt kattmjuka åknin-
gen. Som levde som han lärde.

Dixie Ericson
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Katastrof om barnidrotten klassas som 

miljöproblem
Den svenska idrottsrörelsen, och framförallt 
ung domsidrotten, skakas i sina grundvalar.
Orsaken är att en villaägare i Nacka kommun 
och två grannar vill begränsa Boo FF:s enorma 
ungdomsverksamhet med hjälp av miljölagstift-
ningen.

Jo, ni läste rätt!

Lekande och fotbollspelande barn har helt plöt-
sligt blivit ett miljöproblem som likställs med 
buller från industrin. Hur ska man annars förklara 
varför villaägarna hänvisar till miljölagstiftningen 
när de vänt sig till domstol för att få slut på barn-
ens lek, stoj och - idrott?

Flera medier, bland andra tv, har uppmärk-
sammat stolligheterna. Och Idrottens Affärers 
krönikör Dan Persson uppmanar Riksidrottsför-
bundet och Svenska Fotbollförbundet att slänga 
in allt de har av de bästa juristerna, opinionsbil-
darna och lobbyisterna. Skulle Boo FF, som lär 
vara en av landets ledande breddföreningar med 
cirka 2 700 barn och ungdomar som spelar fotboll 
på kommunägda Boovallen, tvingas dra ner på sin 
breda verksamhet på grund av grannarna så sätts 
en lavin i rörelse.

Vad händer exempelvis med de stora ung-
domsarenorna i Örebro som Trängens IP, Petters-
berg och Rosta gärde? Och stans stolthet Behrn 
Arena? Skulle den här domen bli prejudicerande 
vore det en katastrof för svensk idrott, konstate-
rar krönikören Dan Persson med rätta i Idrottens 
 Affärer.

Köper man en villa eller 
bostadsrätt i närheten av 
en pulserande motorväg, 
järnväg eller flygplats 
är man säkert medveten 
om att bli störd. Men an-
dra positiva bitar kanske 
till slut överväger. Det 
samma måste gälla om du 
flyttar in som granne med eller i närheten av en 
större idrottsplats. Här i Örebro, liksom på tuse-
ntals andra platser i Sverige, har idrottsplatsen 
förmodligen funnits långt innan nuvarande villaä-
gare och hyresgäster såg dagens ljus. Det fanns 
alltså valmöjlighet.

Jag tänker på fotbollsproffset och tv-krönikören 
Pelle Blohm som intervjuas i detta nummer av 
Idrottsarvet apropå hans nya bok. Där berättar 
han ärligt om uppväxten i Markbacken, ett av 
1960-talets miljonprogramsprojekt som blev då-
tidens stora problemområde och i folkmun snabbt 
förvandlades till “Knarkbacken”.

“När jag kom ut ifrån min portuppgång under 
tonåren kunde jag gå åt höger mot bråken och dr-
ogerna i Markbackens centrum eller vänster mot 
Trängens Idrottsplats. Under några år stod jag och 
trampade någonstans mitt emellan” skriver Pelle 
i sin bok.

Utan närheten till fotbollen kanske Pelle likt 
många av hans jämnåriga kamrater och grannar 
hamnat i tunga missbruk och dött i unga år. 

Risken finns att massor av barn och ungdomar 
hamnar där om staten och domstolarna vänder 
idrottsrörelsen ryggen. 

Agera nu alla som kan - snart kan det vara för sent!

Håkan Bågenvik
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Kommer ni ihåg ÖSK:s tennisstjärna Carina 
Karlsson? Hon gick överraskande till kvartsfinal 
i klassiska Wimbledon sommaren 1984 och blev 
“Kid Carina” med det tennistokiga England.

Men efter skrällsegern över den brittiska 
 superstjärnan och hemmahoppet Virginia Wade 
blev det tvärstopp i kvarten mot flerfaldiga Wim-
bledonmästaren Chris Evert från USA.

- Jag tror jag förlorade med 3-6, 3-6 och var ald-
rig riktigt nära en semifinal. Chris Evert var en 
extrem tuff motståndare i kvarten, minns Carina i 
dag, 33 år senare.

Hon heter numera Larsson i efternamn och bor 
tillsammans med maken och före detta tennis-
tränaren Ola i skånska Ystad. Men intresset för 
tennis är fortfarande på topp. Både sonen Lukas, 
29, och dottern Olivia, 23, är exempelvis elitsat-
sande tennisspelare som tillhört och tillhör topp 
20 i Sverige. 

- Vi är nog riktiga tennisnördar, min man och 
jag, säger Carina.  Jag tycker att det är roligt att 
följa både dam- och herrtennis. Damtennisen har 
verkligen utvecklats. Konkurrensen är tuff och du 
måste vara riktigt bra fysiskt och kunna slå hårt 
för att lyckas i världstoppen.

Kvartsfinal i Wimbledon var höjdpunkten på 
din tenniskarriär - redan innan du fyllt 21. Vad 
minns du av den sommaren i London?

- Wimbledon var stort för mig. Det var den förs-
ta Grand Slamturnering jag kvalade in till. Det 
blev ju ett större genomslag än vanligt här hemma 
 eftersom alla svenska herrar slogs ut tidigt det 
året. 

- Men efter segern över hemmahoppet Virginia 
Wade blev uppmärksamheten stor även i England. 
Jag minns att allt var lite överväldigande med en 
uppmärksamhet som var både jobbig och rolig, så 
klart. Engelsmännen älskar ju Wimbledon och allt 
som kommer med den turneringen.

Mitten av 1980-talet blev den bästa perioden un-
der Carina (Karlsson) Larssons tenniskarriär.

- Jag var som bäst rankad 38 på WTA-touren 1985 

eller -86. Kvartsfina-
len i Wimbledon blev 
min största framgång, 
men samma år vann 
jag en 25 000-dollars-
turnering i italienska 
Turin. 

Jag gick även till 
16- dels final i Fran-
ska Öppna i  Paris 
1986, var i final i en 
    75 000-dollarsturner-
ing i  Hilversum och 
dubbelfinal i Stuttgart. Jag spelade riktigt bra och 
vann både SM i singel och mixed det året.

  
Vad hände sedan?

- Jag bestämde mig för ett break 1987 och träf-
fade Ola, min blivande man. Tillsammans kände 
vi att det var dags för en ny del av livet. Vi fick 
sonen Lukas i juli 1988 och flyttade till Örebro 
under tre år.  Därefter gick flyttlasset till Skåne. 
Först till Lund och juridikstudier, sedan till  Ystad 
som är min man Olas hemstad. Vi längtade till 
havet och vi bor fortfarande kvar efter drygt 20 år 
i vårt hus nere i Sandskogen i Ystad.

Carina är jurist i grunden och i dag marknads-
koordinator på Mäklarringen i Ystad. Efter studier 
blir hon i höst mäklare i Ystad.

Carina har varit klubbchef i Ystad TK ett år och 
ledamot i Svenska Tennisförbundets styrelse un-
der sex år.

- Det var en bra erfarenhet och roligt att kunna 
bidra med lite till svensk tennis. Tenniskarriären 
betydde mycket för mig som person.  Det var 
otroligt utvecklande och en möjlighet att få se 
världen och hålla på med tennis, som var det roli-
gast av allt.

- Idrotten lägger en grund för en bra självkänsla 
och tron på sig själv, vilket man har nytta av i 
livet, konstaterar Carina.

Håkan Bågenvik

“Kid Carina” 
tog Wimbledon med storm
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Fotbollsstjärnans dubbla liv

Forward-produkten Pelle Blohm, 50, har varit 
en framgångsrik professionell fotbollsspelare i 
tre länder, fotbollsjournalist, krönikör och tv-ex-
pert under en rad av år. Nu kan han också sätta 
författare på sitt cv.
Under sensommaren har Pelle Blohm lanserat sin 
andra bok “Blohm står när dom andra faller”. En 
rosad, rak och ärlig självbiografi. En framgångssa-
ga blandad med vemod och melankoli.

- Jag ser den inte som en ren fotbollsbok, utan 
en livsberättelse som många kan känna igen sig i, 
säger Pelle.

- Men jag tror inte att något förlag hade varit 
intresserad av att ge ut boken i den form som jag 
valt. Istället gav Pelle själv ge ut boken, skrev 
samt marknadsför och distribuerar nu tvåtusen 
exemplar.

Det är många idrottsstjärnor som ger ut böcker. 
Men få, om ens några, skriver själva.  Nästan alla 
har så kallade spökskrivare. Men inte Pelle, grab-
ben som bara gått nioårig grundskola och hoppade 
av gymnasiet.

Varför en ny bok nu? Din första om proffsåret 
i Kina kom ju för drygt tio år sedan

- Ja, men det var väldigt viktigt för mig att få ge 
ut de här texterna och tankarna som handlar om 
mitt liv både på och framförallt utanför fotboll-
splanen. Det är som en offentlig bikt efter 50 år. 
Så här har jag tänkt och tyckt.

- Under hela min fotbollskarriär har jag burit på 
tankar och funderingar om min plats i fotbollens 
värld. Jag har haft en framgångsrik karriär, ett helt 
liv inom en rörelse som gett mig mycket glädje, 
men som jag ofta ifrågasatt. Jag har alltid känt 
mig lite utanför, lite udda utan att för den skull må 
jättedåligt.

- Men det är ingen skvallerbok. Jag hänger inte 
ut några andra än mig själv, förutom att jag för ett 
resonemang om några namngivna tränare. Ledar-
skapet var helt annorlunda för 30 år sedan. Det 
fanns gott om auktoritära tränare och det passade 
inte mig. Jag har nästan aldrig lyckats prestera un-
der auktoritära ledare, även om det gick bra i ÖSK 
trots min konflikt med Rolf Zetterlund. 

Men jag mådde inte bra.
- Det var detsamma i 

TV-pucken och junior-
landslaget, lumpen och 
mitt proffsår i Kina. Där 
fick jag ständigt klago-
mål på mitt långa hår, 
men det handlade egen-
tligen inte om håret. 
De ville helt enkelt 
bestämma att alla skulle 
se likadana ut. Jag har i 
hela mitt liv varit lojal 
och ställt upp på mycket, men när folk börjar jäv-
las blir jag envis som synden.

I allsvenska topplaget IFK Norrköping var det 
annorlunda.
- Jag kände direkt att det var något helt annat än 
det som lämnats bakom mig i ÖSK. Det som följde 
var en tid i total harmoni. Jag var tillbaka i samma 
sköna kompisgäng som under BK Forward-tiden. 
Men jag spelade nu fotboll med de bästa spelarna 
i Sverige. Vi var nära SM-guld varje år. Det var 
roliga internationella matcher och det gick bra för 
mig. Säsongerna 1992-1993 var kanske mina två 
bästa säsonger i karriären.

Men redan 1990 gjorde Pelle sin första och enda 
landskamp. Det blev ett inhopp på 13 minuter mot 
färska världsmästarna Västtyskland.

Slutet på karriären i Viking, Stavanger, och 
Gais kantades av skador, grubbel och stundtals 
mörka tankar. En livskris, helt enkelt.
Men det blev ytterligare 14 år i fotbollens tjänst - 
som expertkommentator i tv.

- En del av boken handlar om mitt dåliga sam-
vete för att jag gnäller, trots att jag har haft ett 
fantastiskt liv och fantastiska möjligheter. Men 
allt har varit inom fotbollen. Och för mig var det 
ett jobb som jag var bra på. Men jag skulle vilja 
få mer cred för andra saker som jag sysslat med, 
exempelvis samhällsengagemang och kultur. Det 
är väl någon sorts bildningskomplex som jag har.

Håkan Bågenvik

Boken blev Blohms bikt 
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Järntorgsgatan 9
703 61 Örebro

Fotbollsproffset Pelle Blohm har försörjt sig på fotbollen i nästan hela livet. "Den 
blev min överlevnad, men när jag debuterade i Forwards A-lag redan som 16-åring 
blev allt snabbt så allvarligt. Jag fick aldrig leka. Det kanske har påverkat min 
motsägelsefulla inställning till fotbollen,"funderar Pelle.
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Sportjournalistklubbens 
uppgång och fall 

För några år sedan gick Sportjournalisternas 
klubb i Örebro län i graven. Minskat intresse 
från den yngre generationen och en allmän 
nedgång i mediebranschen är de främsta orsak-
erna till detta. Annat var det förr. Då var det här 
en i högsta grad livaktig och vital klubb.

Det var när Nerikes Allehandas legendariske 
sportchef Hans Jonson kom till Örebro från Sven-
ska Dagbladet i Stockholm 1969 som det tog fart.

Tidigare fanns det visserligen en klubb för 
länets sportjournalister, men den förde en tynande 
tillvaro.

Tillsammans med Ola Hellstrandh och Expres-
sens riksredaktör Pelle "Jack" Jacobson tog Hans 
initiativ till en nystart för klubben. Han blev själv 
ordförande med Berth Lindlöf som sekreterare 
och Pelle "Jack" titulerades klubbmästare. 

Agne Jälevik, som senare flyttade till Stockholm 
och TV-sporten, var kassör vid den här tiden.

- Han hade kassan och räkenskaperna i en gam -
mal plastlåda, säger Hans och skrattar åt minnet.

Sportjournalisternas klubb var i första hand en 
kamratklubb för journalisterna på länets sport-
redaktioner, som var rätt många på 70- och 
80-talet. Nerikes Allehanda, Örebro Kuriren, 
Bergslags posten i Lindesberg, tidningarna i Karl-
skoga, Länsposten samt radio Örebro och SVT.

Dessutom hade Expressen, Aftonbladet och Da-
gens Nyheter riksredaktörer, med bland annat till 
uppgift att bevaka sport, stationerade i Örebro vid 
den här tiden.

Två årliga höjdpunkter var julfesten på Marga-
reta Festvåning och vårträffen i Sommarro.

Ola Hellstrandh och Jane Björck 
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- Vid de här tillställningarna hade vi oftast besök 
av någon hemlig gäst. Och det var inga dåliga 
namn, säger Hans Jonson.

Torsten Ehrenmark, radiosportens radarpar 
Tommy Engstrand-Orvar Bergmark, Expres-
sens legendariske redaktionschef Sigge Ågren, 
ishockey målvakten Christer Abrahamsson och 
Benny Lennartsson är några exempel.

De här årliga träffarna var estradören Ola Hell-
strandhs stora föreställningar. Då var han i sitt 
esse och den självklara medelpunkten.

Varje år utsåg också länets sportjournalistklubb 
"Årets talang" och "Årets idrottsledare". Pristagar -
na  belönades med stipendier och de blev naturligt-
vis porträtterade i stora artiklar i tidningarna.

- Dessutom ordnade vi en del debattkvällar med 
intressanta gäster. Vill minnas att vi hade Georg 
"Åby" Ericsson hos oss en gång, säger Hans som 
var en drivande kraft i sportjournalistklubben un-
der alla år. 

1987 lämnade han dock över ordförandeklub-
ban till Pelle "Jack" som hade den posten till en 
bit in på 2000-talet då klubben, som på sitt sätt är 
en del av länets idrottshistoria, mer eller mindre 
självdog. 

Kenneth Johansson

Från vänster, Folke "Tabell" Gutavsson, Hans Jonson, Olle Åkerberg och Sven Odby
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Ordföranden har ordet

7

En skönare  
tillvaro med  
en torr krypgrund

FAKTUM ÄR ATT VAR TREDJE VILLA med krypgrund har problem 
med fukt, mögel, svampar och bakterier.  Just nu erbjuder vi 
besiktning till kampanjpris – endast 500 kr inkl. moms (ord. 
pris 2000 kr) – om du bokar innan 31 oktober 2007.

Passa på att boka din besiktning
till kampanjpris på www.anticimex.se
eller ring oss på 019-25 10 60

Boka
besiktning

till kampanj-
pris!* www.olif.se

Hösten är här. Regn-
tunga granar släpper sina 
kvardröjande regndroppar 
när grenarna sveper mot 
den ivrige svampplocka-
ren. Skogen luktar blöt 
mossa. En härlig tid att 
vistas ute i det fria. Just 
hemkommen från ännu 
en historisk resa till Nor-
mandie drar jag djupt efter andan uppe i de trolska 
Kilsbergen. Hösten är här!

I ÖLIS lokaler är aktiviteten åter hög. Möten 
och sammankomster i olika konstellationer av-
löser varandra – höstterminen är igång och vad 
har den i sitt sköte? 

Caféträffar, denna sociala pärla, med spännande 
föreläsare. Några genomförs ute i länet i samband 
med Wall of Fame-utställningens vandring. 

En höstresa till Nationalarenan där den gröna 
mattan byts ut mot stybb och grus och luften fylls 
av etanolångor.

Ett höstmöte med en snabbpratande och reflek-
terande sportjournalist.

Det ser med andra ord ut som vanligt. Inga stora 
förändringar, samma sköna gäng, trygghet och 
kamratskap!

…men visst sker det annat i vårt Sällskap. Pro-
jekt som startar eller återstartar, en del nytt, en del 
som behöver startas om.

Juryn i Wall of Fame har haft nomineringsmöte 
och nu vidtar arbetet med att skapa utställning och 
presentationer för nya idrottslegendarer. Planerad 
tid för offentlig presentation är våren 2018. 

Det redan pågående projektet ”Rädda bilden” 
gör en om- och nystart och här efterlyser vi dig 
som är intresserad av att identifiera, verifiera och 
registrera vår omfattande bildskatt. Det gänget be-
höver förstärkning! 

I vår ambition att intressera fler kvinnor för vårt 
sällskap har Damprojektet utvecklats till en sats-
ning kallad ”Kvinnors idrott”. Ett projekt som har 
ambitionen att mynna i en utställning under våren 
2019. Samarbetspartners är Örebro Läns Idrotts-
förbund samt Örebro Läns Museum.

En spännande höst är här och du är alltid välkom-
men att delta!

Kjell Sunesson
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“Lillis” - travgurun som har 

Redan i början på 1950-talet hölls det travtäv   lin-
gar i Örebro. Då på Ekängs travbana vid gamla 
flygfältet, ungefär där Ladugårdsängen finns 
idag. Det var där Håkan "Lillis" Olssons travin-
tresse föddes.

Nu skriver vi 2017 och under årens lopp har det 
hänt massor med intressanta och spännande saker, 
både för "Lillis" och för travsporten i Örebro.

Travbanan ute i Marieberg stod klar för invig-
ning den 11 juli 1954. Det var då som travsporten 
i Örebro tog ordentlig fart. Cirka 10 000 person-
er fanns på plats premiärdagen. En av dem var 
 "Lillis"

- Jag var där med min morfar som var väldigt 
travintresserad, minns "Lillis".

1963 hade Göran Abrahamsson, "Lillis" kompis, 
börjat på sekretariatet på travbanan. Han lockade 
dit "Lillis" och tillsammans skötte de det mesta av 
den sportsliga biten på banan.

Göran blev kvar i rollen som sekreterare 
(sportchef) fram till i början på 2000-talet och han 
är en av dem som har betytt mest för Mariebergs-
travet.

"Lillis" har förstås också betytt massor, inte bara 
i Örebro. Han har farit runt och jobbat och satt 
stort avtryck runt om i landet.

I slutet av 60-talet värvades han till Sundby-
holmstravet utanför Eskilstuna. Där stannade han 
till 1978 då han började som travsportjournalist på 
Trav- och galoppronden.

- Men redan på 60-talet hade jag faktiskt skrivit 
trav på Länsposten här i Örebro, säger "Lillis".

Den skrivande journalistkarriären blev dock 
bara ettårig. Däremot fortsatte han att jobba en hel 
del för tv och blev då bland annat känd som "man-
nen med hatten". Den huvudbonad som än i dag 
är hans signum.

1979 började "Lillis" som sportchef på Axevalla 
och där introducerade han bland annat det numera 
klassiska storloppet Stochampionatet.

Efter tio år på västgötaslätten och två år på 
Jägersro i Malmö, lockades han till Bergsåker i 
Sundsvall. Ett bestående intryck av hans insatser 

där är Sundsvall 
Open Trot. Ett 
lopp med en mil-
jon i förstapris 
och som rankas 
som det fjärde 
största i landet 
efter Elitloppet, 
Åby Stora pris 
och Hugo Åbergs 
Memorial.

Det här är några 
exempel på vad 
idésprutan "Lil-
lis" Olsson har åstadkommit.

Han är också mannen bakom succéspel som Da-
gens dubbel, lunchtravet med mera.

Även om "Lillis" varit verksam utsocknes under 
många år så är han fortfarande i högsta grad in-
blandad i travet i hemstaden.

Till exempel är det han som ligger bakom de två 
årliga storloppen Örebro Int'n och Svampen.

Det förstnämnda är ett långlopp, 3 100 meter, 
med 400 000 kronor i förstapris. Svampen är ett 
lopp för tvååriga varmblod med 537 000 kronor 
till segraren.

Det här är lopp som höjer statusen på travet i 
Örebro. Och det kan behövas.

Örebrotravet var länge landets fjärde största 
bana efter storbanorna Solvalla, Åby och Jägersro. 

- Men så ville svenska travsportens centralför-
bund ha en storbana i Norrland och omfördelade 
pengar för att satsa på Bergsåker. Då föll Örebro 
tillbaka något, säger "Lillis".

Nu finns det långt gångna planer på att flytta 
travet från Marieberg och bygga en ny anläggning 
vid Kvinnersta norr om stan.

- Jag både tror och hoppas att den flytten blir 
av. Det skulle ge travet i Örebro ett verkligt 
lyft, säger den karismatiske travprofilen Håkan 
"Lillis"Olsson.

Kenneth Johansson

hatten full med idéer
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Höstresor
Vid årsmötet 1995 fanns en motion skriven av 
Karl Erik Edh med förslaget att Sällskapet årligen 
skulle genomföra en höstresa till ett för medlem-
marna lämpligt idrottsligt resmål. Motionen 
bifölls enhälligt och från och med 1995 har år-
ligen en höstresa skett. Resorna har letts av Len-
nart Nilsson, Lennart Thörn, Sven-Åke Dahl-
berg och Sven-Arne Ahlberg.

Resmål

1995
Stockholm, Globen, Riksidrottsmuseet samt 
Nackas staty.

1996
Mora, Vasaloppsmuseet, Falun Lugnet och skid-
museet.

1997
Kumla, I Balcks fotspår vid Sannahed och Kum-
laindianerna

1998
Karlstad, Idrottshistorisk utställning

1999
Stjärnfors museer

2000
Stockholm, Bosön och Stadion

2001
Göteborg, Kamratgården och Göteborgs Idrotts-
museum

2002
Värmland, Färjestads arena och Degerfors-
utställning.

2003
Oslo, Holmenkollens arena och dess Idrotts-
museum.

2004
Kålles rekordmagasin, Västergötland.

2005
Östergötland, Linköping ishockey och 
Norrköpings fotboll.

2006
Borås, Elfsborgs arena och Knallebygden

2007
Stockholm, Stadion och nya Riksidrottsmuseet.

Lugnets Idrottsanläggning
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2008
Västerås, Rocklunda Arena.

2009
Lugnets Idrottsanläggning

2010
Eskilstuna, Munktellarenan

2011
Lidköping, Sparbanken Arena

2012
Västergötland, Åke Svanstedt & Mantorp

2013
Stockholm, Friends Arena

2014
Karlstad, Karlstad Arena och Värmlands museum

2015
Upplands Väsby
Stig H Johansson

2016
Tranås och Jönköping
Ove Fundin och Stadsparksvallen

Eskilstuna, Munktellarenan

Upplands Väsby, Stig H Johansson

Kålles rekordmagasin, Västergötland
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Alexander Axen och Martin Skogman
Onsdag 18 januari
Frälsningsarméns café

Sven Arne Ahlberg presenterade dagens föreläsare 
Alexander Axen och Martin Skogman inför nära 
200 åhörare. 

Martin Skogman, 39 år, från Varberg och ny 
tränare i KIF Örebro blev en positiv bekantskap. 
Han har varit tränare under 15 år i föreningarna 
Kungsbacka, Eskilstuna City och KIF. 

Alexander Axen började med att göra en till-
bakablick på 2016 med en bra vår och en sämre 
höst. Hösten innebar för många insläppta mål och 
också den oro som 12 utgående kontrakt innebär. 

Nu befinner sig laget i bra förberedelser inför sä-
songen 2017. Positivt är att det kan komma fram 
spelare ur de egna leden, sju spelare från ÖSK 
finns med i de olika ungdomslandslagen, rekord.

Martin kom in i KIF mitt under säsongen 2016. 
Det blev något av ett kaos när de bytte spelsystem. 
Inför 2017 känns läget bättre. KIF arbetar med att 
förbättra ungdomssidan.

Ordförande Kjell Sunesson tackade Axel och 
Martin för deras medverkan och önskade dem stor 
framgång 2017.

Rolf L Lundin
Foto Anders Stenberg

Håkan Carlsson
Onsdag den 8 februari 
Frälsningsarméns café
Ett hundratal åhörare, många orienterare, hade 
samlats för att lyssna till Håkan Carlsson, för-
bundskapten för Svenska orienteringslandsla-
get. Håkan, skrudad i landslagsoverall, började 
föreläsningen med en vacker filmpresentation 
med orienterare fångade i skog, stadsmiljöer, 
sommar- och vinterlandskap. Orientering är mer 
än bara löpning, fastslog Håkan. 

Orienterandet är till skillnad mot många andra 
sporter en ny utmaning varje gång då utövarna får 
en ny karta vid varje tävling. Medialt är sporten 
på väg att få ett genombrott främst genom den 

utvecklade GPS 
tekniken. Genom 
att kunna föl-
ja varje löpare/
sändare på såväl 
en kartskiss som 
genom levande 
bilder från terrän-
gen har orienterin-
gen blivit bra TV, 
med ett ökat antal 
tittare. 

De elitidrottare Håkan är ansvarig för är extremt 
fysiskt högpresterande även i jämförelse med spe-
cialister i exempelvis friidrott. Främste svenske 
utövaren idag är Tove Alexandersson som Håkan 
presenterade fullödigt med en egen film.

Håkan beskrev det sätt på vilket han coachar 
fram landslagen med hjälp av ett stort antal le-
dare, tränare och rådgivare. Programmen är flexi-
bla och individanpassade. Under Håkans tid som 
förbundskapten 2011-2016 har Sverige tagit, im-
ponerande, 39 VM-medaljer. 

Kjell Sunesson tackade Håkan för hans 
framträdande med stöd av brakande applåder från 
åhörarna.

Rolf L Lundin
Foto Anders Stenberg

Caféträffar Örebro
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Bandyvärldsmästaren Erik Säfström samt 
Anders Edh och Ola Ljungberg
Onsdag den 10 maj 
Behrn Arena/Vinterstadion

Anders Edh och Ola Ljungberg och hur det 
kunde vara förr.

Anders Edh, fostrad i ÖSK, flyttade i relativt 
unga år till Göteborg och Kungälv där han spe-
lade bandy samtidigt med utbildning. Anders var 
också duktig målvakt inom fotbollen och reserv 
bakom den framgångsrike Sven Gunnar Larsson 
i ÖSK en tid. I bandyn återkom Anders till Öre-
bro och han var efter avslutad elitsatsning tränare 
inom ÖSK-bandyn ett par år.

Ola Ljungberg kom till Örebro från dåvarande 
bandyorten Hälleforsnäs i Södermanland där han 
också spelade fotboll den varmare årstiden. Vid 
den här tiden kunde man samordna dessa idrotts-
grenar och Ola var och blev framträdande i båda 
sporterna inom Örebro SK. 

Anders och Ola visade bilder på sekvenser och 
händelser hur det kunde vara förr inom bandyn, 
företrädesvis 60-70-tal. Vi fick tillfälle att minnas 
framträdande spelare som – inom Örebro Sport-
klubb – kunde kombinera fotboll och bandy med 
namn som Orvar Bergmark, Olle Sääw, Sören An-
dersson, Benny Lennartsson, Hasse Nordin, Dixie 
Ericson m.fl.

Herrarna Edh och Ljungberg tackades för sin 
minneskavalkad och intressanta framförande med 
en värmande applåd av de 70-talet närvarande 
åhörarna. 

Världsmästaren Erik Säfström
Erik Säfström, nybliven världsmästare i bandy 
2017, är uppväxt i Örebro och spelade i ÖSK 
fram till 22 års ålder. Elitseriespel och topplaget 
Sandvikens AIK lockade över Erik inför säsongen 
2010.

Det blev succé direkt för Erik som utsågs till 
årets komet i svensk bandy 2011 och dessutom 
tog Sandviken SM-guld detta år genom att vinna 
bandyfinalen. Sejouren i Sandviken blev fem år 
för Erik, med det enastående resultat 5 SM-finaler 
med tre SM-guld. Det sista året i Sandviken var 
Erik lagkapten.

Nu valde Erik två års spel i ryska ligan för SKA 
Naftianik från Chabarovsk i Sibirien. Chabarovsk 
ligger vid Stilla Oceanen, nära Japan. Klubben har 
en mycket modern arena inomhus vilken kan ta 
emot 10 000 åskådare. Avstånden mellan klubbar-
na är långa i ryska ligan där lagen färdas med flyg.

- Ett särskilt minne var julafton 2016 då vi spe-
lade på ett ställe där det var 31 minus.Något kallt 
faktiskt, berättade Erik. Värst var det för händer 
och fötter. Det gick dock bra och vi vann. 

SKA Naftianik vann år 2017 den ryska ligan, 
ytterligare ett mästerskapsguld för Erik. Det har 
varit ett positivt äventyr att spela i den ryska li-
gan vilket gett minnen för resten av livet, berättar 
Erik. Det är också i den ryska ligan som de stora 
pengarna finns inom bandyn.

Men nu vänder Erik åter till Sverige för på nytt 
spel i Sandviken. 

Innan avslutningen delade Erik ut ÖSK:s Tioårs-
förenings stipendium 2017 på 5 000 kronor till 
den lovande 15-åringen Leo Hadders. 

Jag är övertygad om att du utöver ditt ödmjuka 
och fina sätt skulle varit och är en favorit hos ti-
digare generationers stora bandylegender, som 
Orvar Bergmark, genom din eleganta, lätta och 
fulländade skridskoåkning, avslutade intervjuaren 
Thomas Eklund. 

Vår stads främste bandyspelare genom tiderna, 
Erik Säfström, avtackades med en minnesgåva 
och rungande applåder.  
 

Sven Arne Ahlberg
Foto Anders Stenberg



16

Caféträff Askersund
Hela 110 personer deltog i invigningen av ut-
ställningen ”Wall of Fame” och caféträffen i 
Askersund onsdag den 22 mars. Platsen var 
det nyuppförda Kulturhuset i anslutning till 
Sjöängs skolan, med vacker utsikt över sjön 
Alsen. 

Innan invigningen gavs tillfälle till en rundvand-
ring i det eleganta kulturhuset med bibliotek och 
aula/biograf/konsertsal.

Invigningen genomfördes genom att kommun-
fullmäktiges vice ordförande Solveig Samuels-
son och Örebro Läns Idrottshistoriska Sällskaps 
ordförande Kjell Sunesson gemensamt klippte det 
blågula bandet.

Kjell Sunesson hälsade sedan alla välkomna 
till caféträffen i det nya och fina  kulturhuset vid 
Sjöängen. 

Kjell fortsatte med att berätta om bakgrunden 
till utställningen ”Wall of Fame”. Därefter presen-
terade Thomas Eklund ÖLIS verksamhet genom 
åren i ord och bild sedan starten 1985. 

Med hjälp av några Askersundslegender gavs 
åhörarna en bild av Askersundsidrotten. 

Ove Danielsson, tidigare journalist på Nerikes 
Allehanda, kunde berätta om många händelser 
och personer som han mött, tävlat och blivit god 
vän med. Särskilt belyste Ove den store idrottaren 
Carl-Eric Södergren. 

Björn Schützer delgav sin berättelse om hur 
skridskon kunde växa fram i Askersund och bli 
den mest framgångsrika i landet. Här deltog 
skridskoåkare som Johnny Höglin, Ove König 
och bröderna Granath tillsammans med många 
 Askersundsungdomar. 

Börje Nordin berättade om den framgångsrika 
friidrotten i Askersund vilken sker inom Åsbro 
GoIF.

Avslutningsvis tackade Kjell Sunesson de delta-
gande för en trivsam och minnesvärd eftermiddag 
och tidningens Idrottsarvets specialnummer om 
”Wall of Fame” delades ut till de närvarande från 
Askersund. 

Sven Arne Ahlberg
Foto Anders Stenberg 
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Vårmötet - Åsa Sandell
225 medlemmar deltog på vår- och årsmötet med 
Åsa Sandell som föreläsare, vid Engelbrekts-
skolans aula onsdag 5 april.

Kvällens föreläsare, boxaren Åsa Sandell, väx-
te upp i Örebro och 
stadsdelen Lillån. 
Idrottsintresset var 
stort och Åsa spelade 
basket i KFUM Öre-
bro. Boxandet star-
tade upp på mer mo-
tionsnivå i Malmö när 
Åsa började studera 
på Lunds Universitet. 
Intresset för boxning 
ökade och motionerandet övergick till tävlande. 
Sina första matcher gick Åsa vid 28 års ålder. 
Snabbt blev det som amatör fyra SM och en EM 
vinst. 

Nästa steg i karriären blev att söka proffs-
boxningslicens via en promotor i Tyskland då 
proffsboxning var förbjudet i Sverige vid denna 
tid. För att utvecklas optimalt sökta sig Åsa under 
några år till New York för sparring och matcher. 
Här möttes främst män men också kvinnor från en 
mångfald av världens kulturer kring det gemen-
samma intresset för boxning. 

Åsa utvecklades och mötte år 2005, vid 37 års 
ålder, Laila Ali i en mycket uppmärksammad 
match. Det blev en knapp förlust för Åsa mot 
legen den Muhammed Alis dotter. Efter denna 
match fortsatte Åsa tre år till med boxandet och 
vann år 2007 världsmästarbältet genom att i Göte-

borg besegra amerikanskan Dakota Stone med 
domarsiffrorna 2-1. 

De bilder Åsa visade kopplat till föreläsningen, 
där hon var blåslagen och svullen i ansiktet efter 
matcherna, gav de intensivt lyssnade åskådarna 
besked om att det var en verklig ”tuffing” som 
stod på scenen denna kväll. 

En satsning kunde nu fullt ut ske på den civi-
la karriären. Den hade påbörjats tidigare då Åsa 
varit kulturskribent och krönikör på Helsingborgs 
Dagblad. Idag bor Åsa med sin familj i Nora. 

Utöver att vara författare, journalist och krönikör 
driver Åsa ett gym med boxningslokal. Åsa har 
tillsammans med fotbollsdomaren Jonas Eriksson 
del tagit i det populära programmet ”På spåret” 
och deltog även i ”Mästarnas mästare 2010”. 

Åsa föredrag avslutades med en stor applåd och 
en avtackning i form av Lars Henningssons träs-
nideriarbete och blommor. Till åhörarnas glädje 
signerade Åsa sin bok, Bakom garden.

Årsmötet
Sällskapets ordförande Kjell Sunesson öppnade 
mötet. Till ordförande för årsmötet valdes kom-
munalrådet i Kumla Andreas Brorsson och till 
sekreterare Kerstin Pedro. Det blev omval av 
Kjell Sunesson som ordförande och av ledamöter-
na Sven Arne Ahlberg och Bo Ericson och nyval 
av Kjell Wahman. Göran Gunnarsson hade avsagt 
sig omval och avtackades på mötet.

Sven Arne Ahlberg 
Foto Anders Stenberg
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Legendariske NA-fotografen Bernt Larsson bjuder denna gång på en bild av 
den nu aktuelle racerstjärnan Ronnie Peterson.

Bernts bild

FI-cirkus i Sverige - tack vare Ronnie

Filmen "Superswede" hade premiär i mitten av 
augusti. Den får oss att på nytt minnas Ronnie 
Peterson, Örebros store son i racingvärlden. Tack 
vare honom och motorprofilen Sven "Smokey" 
Åsberg, initiativtagaren till Anderstorps Raceway, 
vallfärdade publiken från när och fjärran under 
sex år till Formel 1-cirkusen i utkanten av den lilla 
småländska orten.

Ronnie var då den snabbaste föraren i världen, 

men var trots det bara andra förare i sitt stall. 
Men tack vare Ronnies framgångar, bland an-

nat VM tvåa 1970, och småländsk envishet kom 
Formel 1 till Sverige 1973. Tävlingarna återkom 
sedan fram till 1978, samma år som Ronnie Peter-
son förolyckades. 

NA:s team var förstås på plats varje år för att 
skildra den svenske racerstjärnans framgångar. 

På Bernt Larssons bild syns Ronnie tillsammans 
med sin vän och mekaniker Bobby Clark.
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Superswede 
- filmen om Ronnie Peterson

Superswede är det givna namnet på filmen 
om F1-legenden Ronnie Petersons liv. Doku-
mentären hade i augusti sin premiär i Stock-
holm och Örebro.  

Filmen tar viss utgångspunkt i att Barbro och 
Ronnies dotter Nina bara var två år gammal när 
pappan Ronnie förolyckades på Monza i septem-
ber 1978, 34 år gammal inför 3 miljoner TV-tittare. 
Genom officiella och privata, foton, filmer, videos 
och TV-inslag får Nina, 41 år,  och biobesökarna 

en närgången insyn i Bar-
bro och Ronnies liv inom 
1970-talets spektakulära 
Formel-1 Cirkus. 

Dokumentären genom-
syras, känsloväckande, av 
förarnas ständiga närhet till 
döden. De snabbaste bilar-
na var de lättaste tack vare 
en tunn och oskyddande 

plåt. Bensintanken exploderade lätt och en vanlig 
död var att föraren satt fast och blev innebränd 
efter att kraschat. Förarnas lidelse för fartens tjus-
ning, framgång och status gör dem beredda att of-
fra allt, till och med det egna livet. Under denna 
F1:s storhetstid dog Jocke Bonnier 1972, Francois 
Cevert 1973, Roger Williamsson 1973, Helmuth 
Koinigg 1974, Silvio Moser 1974, Peter Revson 
1974, Mark Donohue 1975, Brian McGuire 1977, 
Thomas Pryce 1977 och Ronnie 1978.

Hur livet var i denna oupphörligt turnerande racer-
familj förstärks utöver bilderna av de intervjuer 
som ges av de överlevande racerlegenderna och 
världsmästarna Mario Andretti, Emerson Fittipal-
di, Niki Lauda och Jackie Stewart. I denna oer-
hörda konkurrens var Ronnie genom sitt innova-
tiva och snabba sätt att köra och sitt exceptionella 
motorkunnande en av de allra främsta.  

Steget från Almby och Örebro för den öd mjuke 
och av alla uppskattade Ronnie tillsammans 
med den oskuldsfulla och lojala Barbro in i rac-
erfamiljen torde varit både naturlig och omtum-
lande. Men kraschen blev slutligen brutal. Ronnie 
förolyckades och Barbro hämtade sig aldrig efter 
händelsen och gick bort 1987. Båda är begravda 
vid Almby kyrkogård dit ett stort antal av Ronnies 
gamla och också nya fans kontinuerligt söker sig 
för att hedra sin idol. 

Filmen ger en för eftervärlden bestående, väsent-
lig och känslofylld dokumentär över  Öre  bros 
främste internationella idrottsman. Vilket unikt 
smeknamn är inte ”Superswede”. 

Producent för dokumentären är Henrik Jansson-
Schweizer, racingintresserad sedan tidig ålder. 
Filmen har nu visats i Norden och nästa steg är en 
internationell lansering.

Thomas Eklund
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Sarah från Östansjö

Egentligen började allt med att hon blev förtjust 
i ett par snygga benskydd. Nu är Sara Grahn 
från lilla Östansjö i Sydnärke en världsmålvakt 
och en av stöttepelarna i det svenska damland-
slaget i ishockey.

Sara Grahn, nyligen fyllda 29, är en absolut ny-
ckelspelare för förbundskapten Leif Boork och 
hans Damkronor.

Men allt började alltså hemma i Östansjö, eller 
rättare sagt i ishallen i Hallsberg. Dit följde hon 
med sin ishockeyspelande bror och sin hockeyin-
tresserade far. Redan som fyraåring lärde sig Sara 
åka skridskor.

Det var dock några år senare hon bestämde sig 
för att bli målvakt.

- Klubben hade fått nya målvaktsskydd. Dom 
var blå och vita och jag tyckte de var jättesnygga, 
säger Sara och ler åt minnet.

Sedan dess har Saras plats varit mellan stolpar-
na. Och det har hon aldrig behövt ångra. Nu räk-
nas hon som en av världens bästa målvakter.

Eftersom det inte fanns något lag för flickor/
damer i Hallsberg fick hon spela med killarna. Det 
gjorde hon hela juniortiden upp till J20. Parallellt 
med detta spelade hon i Örebros damlag.

När hon var i 20-årsåldern hade Linköping i lan-
dets högsta serie fått upp ögonen gör henne. Efter 
drygt två år i Östergötland värvades hon till klas-
siska Brynäs i Gävle. Och där har hon blivit kvar.

- Det märks att Gävle är en riktig hockeystad 
och jag trivs fantastiskt bra här, säger Sara som 
nyligen har inlett sin åttonde säsong i den klubb 
där hon bland annat varit med om att spela tre 
SM-finaler.

- Tyvärr har vi förlorat alla, säger Sara och hop-
pas att fullträffen ska komma den här säsongen.

Den säsong som nyligen har startat blir intensiv 
för Sara och de andra spelarna i Damkronorna. OS 
i Sydkorea är naturligtvis det stora målet.

Frispråkige förbundskaptenen Leif Boork har re-
dan spänt bågen ordentligt och pratar om OS-guld.

Sara är också optimistisk om än något försikti-
gare.

- Vi åker dit för att ta medalj.

Det här blir Saras tredje OS-turnering. Hon var 
med i Vancouver 2010 och i Sotji 2014. Då fick 
hon dock finna sig i att mest sitta på bänken. Så lär 
det inte bli den här gången. 

Med 224 landskamper i bagaget är Sara en av 
Damkronornas mest rutinerade spelare.

Trots sin erfarenhet tycker Sara att hon fortfar-
ande har mycket att lära.

- Framförallt finns det mycket att förbättra för 
att hålla en hög internationell nivå. Där måste man 
prestera på topp i varje moment, säger Östansjös 
bidrag till världsishockeyn.

Kenneth Johansson

Sara Grahn, Östansjös bidrag till världsishockeyn

siktar på OS-medalj
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Svaren hittar du på nästa sida!

Kjells sportfrågor

 Vilken eller vilka sporter är dessa distriktsprofiler kända ifrån?

 1. Lars Arvidsson  
 2. Evert Fransson  
 3. Verner Hardmo 
 4. Anna Larsson  
 5. Rolf Nilsson 
 6. Lars Hedlund 
 7. Karin Lindén 
 8. Gunnar Fredlund 
 9. Irve Silesmo  
 10. Ingrid Andersell  
 11. Martin Nordfors

Sara Grahn med 224 landskamper, en av Damkronornas mest rutinerade spelare.
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Svar på Kjells sportfrågor 

 1. Lars Arvidsson Diskus
 2. Evert Fransson Speedway
 3. Werner Hardmo Gång
 4. Anna Larsson Löpning
 5. Rolf Nilsson Militär femkamp
 6. Lars Hedlund Styrkelyft
 7. Karin Lindén Gymnastik
 8. Gunnar Fredlund Bandy
 9. Irve Silesmo Segelflyg
 10. Ingrid Andersell Bowling/Basket/ 
   Fotboll
 11. Martin Nordfors Skytte

Lars Arvidson, 87 år, föddes i Nora. Lars vann SM-guld i 
diskus 1953, 1955, 1957 och 1959. Tävlade för Hällefors 
AIF och Örebro SK.
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Höstmötet

Vårt höstmöte, torsdag 9 november, gästas av Agne Jälevik. Agne 
började som sportjournalist på Sveriges Radio i Örebro år 1972. 
Gick vidare till SVT år 1982. Har, meriterande, rapporterat från ett 
tiotal sommar och vinter OS. 

Örebrotravet

Sällskapet genomförde en caféträff ute på Örebrotravet torsdag den 1 
juni. Sven-Arne Ahlberg, Kerstin Pedro och Kjell Sunesson fick äran att 
vara prisutdelare.
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